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PROTOKÓŁ Nr XXII/2009 
 

Dwudziestej drugiej sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, 
 odbytej w dniu 29 kwietnia 2009 roku 

w Miejskim Ośrodku Kultury w Jezioranach 
przy ul. Konopnickiej 4 

 
Początek obrad rozpoczęto o godz. 10.00 zakończono o godz. 14.00. 
 

Pan Leszek Boczkowski – Przewodniczący Rady Miejskiej serdecznie przywitał 
wszystkich radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości.  

 
Następnie Pan Przewodniczący na sekretarza obrad powołał Panią Ewę Maculewicz. 

 
Po czym Pan Przewodniczący otworzył XXII sesję Rady Miejskiej w Jezioranach 

oraz oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, 
co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych decyzji – lista obecności radnych stanowi załącznik nr 17  
do protokołu, natomiast lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 18. 
 
Pan Przewodniczący odczytał porządek obrad XXII sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, który 
przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie i akceptacja porządku obrad. 
2. Interpelacje i wnioski radnych. 
3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 
4. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Planu Gospodarki Odpadami (uchwała Rady 
Miejskiej w Jezioranach nr XXI/235/05 z dnia 14 czerwca 2005 roku) w Mieście i Gminie 
Jeziorany.  
5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2008 rok: 

1) wystąpienie: 
a) Skarbnika 
b) Burmistrza - opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu 

Burmistrza  
z wykonania budżetu gminy za 2008 rok, 

2) dyskusja: 
a) przedstawienie oceny sprawozdania Burmistrza z wykonania budżetu gminy za 2008 

rok – wystąpienie przewodniczących Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i 
Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, 

b) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu Burmistrza z wykonania 
budżetu gminy za 2008 rok, 

c) dyskusja Radnych nad sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2008 rok, 
3) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi z 
tytułu wykonania budżetu gminy za 2008 rok, 
4) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej o 
udzielenie absolutorium Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu gminy za 2008 rok, 
5) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Jezioran z wykonania 
budżetu gminy za 2008 rok. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
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1) uchwalenia Statutu Gminy Jeziorany, 
7. Przyjęcie protokołu XXI sesji. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
9.Wolne wnioski i zapytania. 
 
 
Pan Przewodniczący zapytał czy są uwagi do proponowanego porządku obrad? 
 
Pani Sekretarz w imieniu Burmistrza Jezioran zawnioskowała o wprowadzenie do porządku 
obrad następujących uchwał: 
1) zmieniającej uchwały w sprawie określenia dziennych stawek opłaty targowej oraz zasad jej 
poboru, 
2) ustalenia sołtysom diety zryczałtowanej, 
3) zmian w budżecie gminy na 2009 rok, 
4) upoważnienia Burmistrza Jezioran do zawarcia porozumienia z Miastem Olsztyn, 
5) zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie planowanego deficytu na kwotę 
187.030zł 
6) zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie planowanego deficytu na kwotę 
2.000.274 zł 
7) zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie planowanego deficytu na kwotę 
1.733.750 zł 
8) udzielenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Olsztyn   w zakresie współdziałania 
przy budowie systemu zagospodarowania odpadów komunalnych w Olsztynie  i budowie 
Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów. 
 
Następnie Pan Przewodniczący zaproponował wprowadzenie punktu 8 po punkcie 
dotyczącym przyjęcia protokołu  z XXI sesji pod nazwą:  
„Stanowisko Rady Miejskiej w Jezioranach w sprawie pisma Pani Wacławy Sławińskiej.” 
„Pamiętacie Państwo na poprzednich sesjach przedstawiałem ponowne pismo Pani Wacławy 
Sławińskiej skierowana do Rady, aby zajęła się jej problemem. Jest wystosowane pismo 
Komisji Budżetu z wnioskiem o to, aby zajęła się tą sprawą  Komisja Rewizyjna. 27 kwietnia 
2009 roku została przedstawiona opinia radcy prawnego w odniesieniu do wniosku komisji. 
Wczoraj komisja budżetu, która dość długo pracowała,  została poinformowana  
o stanowisku radcy prawnego w tej sprawie. W związku z tym dzisiaj na sesji powinniśmy 
my jako cała rada zająć stanowisko, żeby móc odpowiedzieć Pani Wacławy Sławińskiej 
zgodnie z obowiązującym stanem prawnym, czy rada może się tym zająć czy też nie. Wobec 
tego propozycja o wprowadzenie punktu 8: „Stanowisko Rady Miejskiej w Jezioranach w sprawie 
pisma Pani Wacławy Sławińskiej.” 
 
Pan Leszek Boczkowski – Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są jeszcze uwagi do 
porządku obrad? 
Uwag nie zgłoszono.  
W związku z powyższym Pan Leszek Boczkowski – Przewodniczący Rady Miejskiej 
odczytał ostateczny porządek obrad XXII sesji Rady Miejskiej w Jezioranach: 
1. Otwarcie i akceptacja porządku obrad. 
2. Interpelacje i wnioski radnych. 
3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 
4. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Planu Gospodarki Odpadami (uchwała Rady 
Miejskiej w Jezioranach nr XXI/235/05 z dnia 14 czerwca 2005 roku) w Mieście i Gminie 
Jeziorany.  
5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2008 rok: 
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2) wystąpienie: 
a) Skarbnika 
b) Burmistrza - opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu 

Burmistrza  
z wykonania budżetu gminy za 2008 rok, 

2) dyskusja: 
a) przedstawienie oceny sprawozdania Burmistrza z wykonania budżetu gminy za 2008 

rok – wystąpienie przewodniczących Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i 
Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, 

b) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu Burmistrza z wykonania 
budżetu gminy za 2008 rok, 

c) dyskusja Radnych nad sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2008 rok, 
3) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi z 
tytułu wykonania budżetu gminy za 2008 rok, 
4) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej o 
udzielenie absolutorium Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu gminy za 2008 rok, 
5) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Jezioran z wykonania 
budżetu gminy za 2008 rok. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) uchwalenia Statutu Gminy Jeziorany, 
2) zmieniającej uchwały w sprawie określenia dziennych stawek opłaty targowej oraz zasad 
jej poboru, 
3) ustalenia sołtysom diety zryczałtowanej, 
4) zmian w budżecie gminy na 2009 rok, 
5) upoważnienia Burmistrza Jezioran do zawarcia porozumienia z Miastem Olsztyn, 
6) zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie planowanego deficytu 
na kwotę 187.030zł 
7) zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie planowanego deficytu 
na kwotę 2.000.274 zł 
8) zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie planowanego deficytu 
na kwotę 1.733.750 zł 
9) udzielenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Olsztyn   w zakresie współdziałania 
przy budowie systemu zagospodarowania odpadów komunalnych w Olsztynie  i budowie 
Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów 
7. Przyjęcie protokołu XXI sesji. 
8. Stanowisko Rady Miejskiej w Jezioranach w sprawie pisma Pani Wacławy Sławińskiej.  
9. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
10.Wolne wnioski i zapytania. 
 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie przyjęła porządek obrad XXII sesji wraz  
z wprowadzonymi zmianami.  
 
Ad. 2. Interpelacje i wnioski radnych. 
 
Nie było.  
 
Ad. 3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 
 
Pan Maciej Leszczyński – Burmistrz Jezioran przedstawił sprawozdanie z działalności 
między sesjami, które stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
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Ad.4. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Planu Gospodarki Odpadami 
(uchwała Rady Miejskiej w Jezioranach nr XXI/235/05 z dnia 14 czerwca 
2005 roku) w Mieście i Gminie Jeziorany (załącznik nr 19 do protokołu).  
 
Pan Władysław Daliga – Zastępca Burmistrza powiedział, że „gdyby tak każdy z nas  nie 
rzucił codziennie ani jednego papierka wokół siebie i żeby każdy z nas jeden papierek 
podniósł, to przez pięć dni, a jest nas osiem tysięcy mieszkańców, zebralibyśmy czterdzieści 
tysięcy papierków. Z Gimnazjum w Jezioranach otrzymałem postulaty młodzieży. Jednym z 
cennych postulatów jest wprowadzenie „Dnia sprzątania Gminy Jeziorany”. Polega to na tym, 
że każda ze szkół ma wydzielony teren na którym poszczególne klasy sprzątają. Wyznaczone 
są punkty składowania odpadów. Dodał, iż nasze najśmielsze oczekiwania przeszła zbiórka 
zużytego sprzętu AGD i RTV. Kolejnymi postulatami młodzieży gimnazjalnej był koniec 
deptania trawników i wyprowadzania psów. Podano mi na dyskietce zdjęcia dzikich wysypisk 
śmieci. Dzikie wysypiska na terenie Jezioran i sołectwa zlikwidujemy. Jest grupa młodzieży 
gimnazjalnej, która się zobowiązała dopilnować poszczególne wysypiska i zwrócić uwagę 
któż to taki tam to czyni. Młodzież gimnazjalna postulowała także o karanie rodzin, które nie 
maja podpisanych umów na wywóz śmieci, a także karanie za złe segregowanie śmieci. 
Młodzież gimnazjalna chce żyć w piękniejszym świecie tak jak i każdy z nas.” 
 
Ad. 5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2008 rok: 

1) wystąpienie: 
a) Skarbnika 

Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu 
Gminy Jeziorany za 2008 rok, który stanowi załącznik nr  12 do protokołu. 

b) Burmistrza - opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu 
Burmistrza z wykonania budżetu gminy za 2007 rok, 

Pani Danuta Zawolska - Sekretarz Gminy przedstawiła opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie o przedłożonym przez Burmistrza Jezioran sprawozdaniu  
z wykonania budżetu gminy za 2008 rok (zał. nr 13). 

 
2) dyskusja: 

 
a) przedstawienie oceny sprawozdania Burmistrza z wykonania budżetu gminy za 2008 

rok – wystąpienie przewodniczących Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia  
i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, 

 
Pan Zbigniew Czabrycki – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia  
i Spraw Społecznych: „Komisja Oświaty zajmowała się budżetem i oceniła go oczywiście 
pozytywnie. Gdy w roku 2007 uchwalaliśmy budżet na rok 2008 byliśmy świadomi, że nie 
uda nam się zrealizować go w pełni. Jednak w opinii naszej komisji to co udało się 
zrealizować, to już o czymś świadczy. Nie będę tutaj przedstawiał wszystkich osiągnięć tego 
budżetu, bo zrobiła to Pani Skarbnik Gminy. Ale myślę, że takimi najbardziej namacalnymi 
osiągnięciami, jeśli ktoś nie wierzy, jest Szkoła Podstawowa w Jezioranach; budynek 
ALMAG-u; drogi, które się poprawiają w naszych gminach, świetlice szkolne, budynek szatni 
na stadionie miejskim. Proszę Państwa, żeby nie było tak, że to jest tak łatwo, miło  
i przyjemnie realizować wszystkie te inwestycje. Wszystkie inwestycje, które udało się 
zrealizować są przede wszystkim wynikiem pomysłowości naszego Burmistrza. Wierzcie mi 
Państwo, że możemy być spokojni o każdą złotówkę, którą wydajemy, bo Pani Skarbnik 

 



5 
 

zanim ją wyda ogląda ją kilka razy.  Życzę innym gminom, żeby założenia budżetu były tak 
samo wykonane jak w naszej gminie. Dziękuję.” 
 
 
Pan Włodzimierz Suchocki – Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego  
i Rolnictwa: „Komisja Budżetu obradowała na temat sprawozdania z wykonania budżetu 
gminy w dniu wczorajszym. Również bardzo pozytywnie ocenia to wykonanie. Wszyscy 
członkowie komisji zauważają te wszystkie prace, które zostały wykonane na terenie i miasta 
Jeziorany jak i na terenie sołectw. Nie ma chyba takiego sołectwa na którego terenie nie 
byłaby wykonana jakaś praca. Widomo, że nie ma takiej możliwości, aby wszystko zrobić. To 
jest uzależnione od możliwości finansowych, a także od tego, gdzie można jakie pieniądze 
pozyskać. Wiemy jakie często są schody, żeby jakieś pieniądze pozyskać, jak długi jest 
proces pozyskiwania pieniędzy. Na każdą inwestycję wykonywana jest dokumentacja, to jest 
duży wkład pracy jakiego może nie widać, ale które na pewno zaowocują wykonanymi 
pracami w latach następnych. Dzięki pracy sołtysów i Pana Burmistrza dochody zostały 
wykonane prawie w stu procentach i dzięki temu możemy wszystkie te inwestycje wykonać. 
Komisja zaopiniowała wykonanie budżetu za 2008 rok pozytywnie. Dziękuję.” 
 

b) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu Burmistrza z wykonania budżetu 
gminy za 2008 rok, 

 
Radny Krzysztof Niski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinię Komisji 
Rewizyjnej o sprawozdaniu Burmistrza z wykonania budżetu gminy za 2008 rok, która stanowi 
załącznik nr  14  do protokołu.  
 
 

c) dyskusja Radnych nad sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2008 rok, 
Radny Krzysztof Grabowski: „Panie Burmistrzu, ma Pan chęć pracy, pomysł pracy, dobrych 
pracowników i umysł matematyczny Pani Skarbnik. Poprzedni rok był bardzo udany dla 
gminy. Dziękujemy Panu za bardzo wielkie zaangażowanie w pracę na rzecz całej gminy, a 
nie tylko jednego wybranego środowiska. W każdej miejscowości coś się poprawiło, ale 
wiadomo, że nikt nie jest cudotwórcą i miejscowości muszą w kolejności poczekać. Ponadto 
zmalały zaległości podatkowe, co też jest ogromną pracą. Inwestycje, zostały wykonane 
dobrze, szybko i za to należy się nasze podziękowanie Panu Burmistrzowi i dla całej kadry 
kierowniczej, za cały trud włożony w zrealizowanie budżetu. Dziękuję.” 
 
Radny Stanisław Kawecki powiedział, że prawie wszystkie kwestie związane z wykonaniem 
budżetu zostały już poruszone. Parę inwestycji było zaplanowanych, natomiast nie przyszły 
pieniądze z unii. Mimo wszystko cieszę się, że został zrobiony na przykład wodociąg  
w Kostrzewach. Zostały zrobione przy okazji w tak krótkim czasie dwie ważne rzeczy, 
wodociąg w Kostrzewach i dokapitalizowanie spółki w postaci wodociągów. Pamiętam moje 
wrażenie, gdy wziąłem w rękę projekt budżetu na rok 2008 i moment, gdy głosowaliśmy nad 
nim. Zaskoczyły mnie trochę planowane dochody, wydatki i deficyt. Jednak cieszę się, że 
moje obawy nie były uzasadnione.” 
 
Radna Ewa Maculewicz „podzielam zdanie Radnego Stanisława Kaweckiego jeśli chodzi  
o głosowanie nad budżetem, chyba wstrzymałam się nawet, bałam się jakoś. Ale dzisiaj 
widzę, że nasza gmina jest placem budowy. Największe wrażenie mam, że są robione drogi, 
ponieważ sama jestem kierowcą i po nich jeżdżę. Jestem pod ogromnym wrażeniem tego co 
wydarzyło się w Studziance, czyli, że został położony asfalt. To twórcze podejście Pan 
Burmistrza do tego co się dzieje, do tych spraw gospodarczych przyznam, że jest imponujące, 
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czasem ryzykowne, ale daje to efekty. Cenie sobie działanie Pana Burmistrza, a także Pana 
Zastępcy Burmistrza, Pani Sekretarz, ogromna jest w tym wszystkim także zasługa Pani 
Skarbnik, Pana Przewodniczącego, którego uwagi są bardzo ważne. Naprawdę tworzą 
Państwo taką fantastyczną grupę, a twórczy optymizm prowadzi do dobrych rzeczy. Życzę 
Panu Burmistrzowi optymizmu, energii i wytrwałości w działaniu, aby do końca kadencji 
mógł zrobić, to co zamierza. Abyśmy wszyscy na koniec kadencji byli zadowoleni z tego co 
zostało zrobione.” 
 
Radny Tadeusz Zięba podziękował Panu Burmistrzowi „za chęci i gdy zawsze się do Niego 
przychodzi jak coś potrzeba, to w miarę możliwości zawsze pomaga.”  
 
Na tym dyskusję zakończono.  
 

3) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi z tytu łu 
wykonania budżetu gminy za 2008 rok, 

Radny Krzysztof Niski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał wniosek Komisji 
Rewizyjnej  o udzielenie absolutorium Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu gminy za 
2008 rok załącznik nr  15 do protokołu.  
 
4) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej o 
udzielenie absolutorium Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu gminy za 2008 rok, 
 
Pan Leszek Boczkowski – Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał opinię  Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi z 
tytułu wykonania budżetu gminy za 2008 rok załącznik nr  16  do protokołu. 
 
5) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Jezioran z wykonania 
budżetu gminy za 2008 rok. 
 
Pan Przewodniczący odczytał treść uchwały oraz zapytał czy są uwagi i pytania do projektu 
uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  
W głosowaniu udział wzięło 11 radnych. 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie 

podjęła uchwałę Nr XXII/257/09 
w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Jezioran 

z wykonania budżetu gminy za 2008 rok. 
stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu 

 
Następnie zostały wręczone kwiaty Burmistrzowi Jezioran  z okazji wykonania 

budżetu gminy na 2009 rok przez Przewodniczącego Rady w imieniu wszystkich radnych, 
przez sołtysów Gminy Jeziorany oraz Dyrektorów placówek oświatowych z terenu Gminy 
Jeziorany.  
Kwiaty zostały również wręczone przez Przewodniczącego Rady w imieniu wszystkich 
radnych  dla Skarbnika Gminy.  
 
Ad. 6.  Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

1) uchwalenia Statutu Gminy Jeziorany, 
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Pan Leszek Boczkowski – Przewodniczący Rady powiedział, iż wczoraj na komisji padła 
propozycja wprowadzenia zmiany do statutu, bardziej jasnego zapisu. Wiosek wprowadził 
Pan Stanisław Kawecki-Przewodniczący Komisji Statutowej. Był to zapis mówiący o tym, że 
w wypadku nie uchwalenia budżetu do końca roku budżetowego poprzedzającego rok w 
którym ma być on realizowany, budżet jest realizowany w kształcie w którym został 
zaproponowany przez Burmistrza, a przedłożony radzie do 15 listopada roku poprzedniego. 
Była propozycja, aby dosłownie przepisać  z ustawy o samorządzie gminnym zapisy spraw 
uchwalania budżetu. Czy Komisja Statutowa spotykała się w tej sprawie jeszcze dzisiaj przed 
sesją?” 
 
Pan Stanisław Kawecki powiedział, że komisja rano się nie spotkała. Aby móc wprowadzić 
propozycje zmiany do statutu potrzebna jest zgoda komisji, ja sam nie jestem władny tego 
wprowadzić. Przypomnę, że dotyczyło to §78 wedle nowej numeracji. Proponuje 
wprowadzenie zapisu wprost z ustawy o samorządzie gminnym: 

„1. Budżet jest uchwalany do końca roku poprzedzającego rok budżetowy. 
  2. Do czasu uchwalenia budżetu przez Radę Miejską, jednak nie później niż do 31 marca 

roku budżetowego, podstawą gospodarki budżetowej jest projekt budżetu przedłożony Radzie 
Miejskiej.” 
Panie Przewodniczący czy moglibyśmy tą zmianę przegłosować?” 
 
Pan Przewodniczący: „w obecnie istniejącym statucie był błąd w którym §75 odnosił się do 
§74 ust. 3 i to był błąd prawdopodobnie pisarski. Bo w §74 nie było ustępu 3. Powinien być 
to §73 ust. 4. Zapis ten jednoznacznie odnosił się do zapisu statutu. W chwili obecnej można 
zrobić dwie rzeczy. Albo zrobić, to co proponuje Pan Stanisław Kawecki mówiąc o zamianie 
całej treści ówczesnego §75 a obecnego §78 bądź w starym zamienić §74 na §73 i dospać  
w § 76, który w tej chwili jest. Statut mamy wydrukowany z uwzględnieniem propozycji Pana 
Stanisława Kaweckiego. Intencja jest taka sama, zachowany jest taki sam stan prawny.”  
 
Radny Włodzimierz Suchocki zapytał, „czy jeśli  uchwalimy statut w takiej formie, to czy 
jeśli nie uchwalimy budżetu w roku poprzedzającym rok budżetowy, naruszymy jakby 
postanowienia statutu?” 
 
Pan Przewodniczący: „Nie, nie naruszymy.” 
 
Radny Włodzimierz Suchocki: „tu jest napisane - „budżet jest uchwalany do końca roku 
poprzedzającego rok budżetowy.” Czyli jeśli my do końca roku 2009 nie uchwalimy budżetu 
na rok 2010, to wtedy ten zapis naruszamy jak rada.” 
 
Pan Przewodniczący: „nie, zapis należy odczytywać celowościowo z ustawy. Budżet jest 
uchwalany do końca roku, o ile nie zostanie uchwalony, to Burmistrz pracuje na prowizorium, 
które przedłożył radzie do 15 listopada roku poprzedzającego rok budżetowy. Jeśli rada go 
nie uchwali, a Burmistrz chciałby coś innego realizować niż uchwalił w projekcie budżetu, to 
ma związane w tym momencie ręce. Dlatego wskazanym zawsze by było, aby budżet był 
uchwalany na koniec roku. To nie jest wymóg stricte formalny, żeby Burmistrz mógł działać, 
to budżet musi być uchwalony do końca roku poprzedzającego rok budżetowy. Powinien być, 
ale nie musi.”  
 
Radny Włodzimierz Suchocki A może słowo „jest” powinniśmy zastąpić słowami 
„powinien”. 
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Pan Przewodniczący Jednak to jest artykuł wprost wzięty z ustawy. 
 
Pan Stanisław Kawecki Uważa, że najlepiej jest wziąć zapis wprost z ustawy bo jest 
najsensowniejszy, najbardziej rzeczowy i precyzyjny. Namawiam Państwa do zagłosowania 
nad tą poprawką.” 
 

Następnie przystąpiono do przegłosowania poprawki zaproponowanej przez Stanisława 
Kaweckiego w § 78: 

 „1. Budżet jest uchwalany do końca roku poprzedzającego rok budżetowy. 
  2. Do czasu uchwalenia budżetu przez Radę Miejską, jednak nie później niż do 31 marca 

roku budżetowego, podstawą gospodarki budżetowej jest projekt budżetu przedłożony Radzie 
Miejskiej.” 
Wynik głosowania” 10 „za”, 1 „wstrzymujący się”. 
 
Pan Przewodniczący „praca nad statutem trwała długo, podziękował całej komisji statutowej, 
a w szczególności Przewodniczącemu Komisji Statutowej – Stanisławowi Kaweckiemu za 
duży wkład pracy włożony w przygotowanie statutu.” 
Po czym Pan Leszek Boczkowski – Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który 
stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Następnie Pan Przewodniczący zapytał czy są uwagi i pytania do projektu uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  
W głosowaniu udział wzięło radnych. 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie  

podjęła uchwałę Nr XXI/258/09 
w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Jeziorany 

stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu 
 
Pan Stanisław Kawecki: „Komisja Statutowa w składzie: Radny Karol Brzeziński, Radny 
Wiesław Budrewicz, Radny Tadeusz Zięba, Radny Tadeusz Cichowski pracowała nad 
projektem budżetu. Chciałbym podziękować Radzie za możliwość pracy w komisji bo było to 
bardzo pouczające, było to bardzo ważne doświadczenie. Podziękował także Pani Sekretarz i 
Pani Ani Gleszczyńskiej za pomoc. Mam satysfakcję, że radca prawny nie zakwestionował 
właściwie żadnej propozycji zapisu w statucie. Tylko w jednym miejscu zaproponował 
przeredagowanie istniejącego zapisu na temat dostępności herbu. Pewnie gdyby prawnik 
przejrzał wcześniej istniejący statut też na pewno kazał by to zmienić. Na pewno zabrakło mi 
w uchwalonym statucie paru rzeczy. Tak się zastanawiałem dlaczego  komisję statutową 
powołano, jakie są intencję? Ale nie odpowiedziałem sobie na to pytanie do tej pory. 
Chciałem zmienić zasady wynagradzania sołtysów, ale nie udało mi się przekonać do tego 
radę. Chciałem, aby sołtysi mieli prawo głosu na sesji czy w punkcie interpelacje i wnioski 
radnych czy w momencie omawiania projektów uchwał. Dużo czasu poświęciłem kwestii 
wynagradzania sołtysów i też to przepadło. Taką rzeczą, której żałuję, że nie weszła jest 
inicjatywa ustawodawcza, gdzie punkt po punkcie były opisane kroki co zrobić, aby 
wprowadzić na sesje projekt uchwały. Zapis o szkoleniu radnych był podobno zapisem 
niebezpiecznym.  
 
Pan Przewodniczący:  „Panie Stanisławie mam prośbę, ponieważ dyskutowaliśmy już na ten 
temat wielokrotnie, wielokrotnie Pan to podnosił, dlatego udzieliłem Panu głosu, żeby Pan 
podsumował pracę komisji statutowej, a nie omawiał po raz kolejny rzeczy o których 
rozmawialiśmy.” 
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Radny Wiesław Budrewicz „w takiej sytuacji jak Pan Przewodniczący Komisji Statutowej 
powiedział, to my reszta rady i komisji byliśmy wrogami sołtysów tak wychodzi. Niech Pan 
mi odpowie w tej chwili.” 
 
Pan Stanisław Kawecki: „jeśli mówi się na spotkaniu z sołtysami, że zmiany nie nastąpiły 
dlatego, że  Kawecki opieszale prowadzi prace komisji, a zarazem głosuje się przeciwko 
zmianom, to jest to przesada. Powiem w ten sposób, sołtysi maja w radzie trzech 
przedstawicieli, żaden z nich nie zagłosowała za tym, aby zmienić wynagradzanie sołtysów.  
 
Radny Wiesław Budrewicz „Pan chciał zrobić z rady targowisko, a myśmy tego nie chcieli. A 
sprawa wynagradzania sołtysów nie została do końca opracowana, a będzie opracowana. To 
do kompetencji całej rady należy ustalenie tego, a nie do kompetencji komisji statutowej. 
Troszeczkę kultury i rozmowy jakie były przeprowadzane.” 
 
Pan Przewodniczący „W statucie określane są pewne fundamentalne rzeczy, natomiast 
sprawy finansowe związane z wynagradzaniem są podejmowane oddzielną uchwałą rady. 
Zasady wynagradzania będą określone przez rade i to jest zawarte w statucie w § 69 
„sołtysowi przysługuje dieta na zasadach określonych przez radę miejską.” Dlatego nie 
zostało to wprowadzone do statutu, bo jakakolwiek zmiana stawki czy czegokolwiek 
wymagałaby znowu powołania komisji statutowej, znowu zmieniania pewnych rzeczy i 
dlatego z tego co ja pamiętam były takie wnioski na wspólnych komisjach, aby tym zapisem 
dać możliwość szybkiego reagowania i uchwalania sposobu wynagradzania dla sołtysów. 
Wprowadzenie tego do statutu paraliżowałaby szybkie działanie. W tym momencie sami 
byśmy ograniczyli możliwość  szybkiego reagowania.” 
 
Radny Karol Brzeziński: „chciałbym podziękować Panu Stanisławowi Kaweckiemu, 
ponieważ największy wkład jego pracy był włożony w statut, była to ciężka praca i 
wnikliwość. My się przyczyniliśmy do tego, ja nie twierdzę, że nie byliśmy osobami, które 
nie miały wspólnych zań, ale to chyba na tym polega, żeby rozmawiać i znaleźć kompromis. 
Nie ma sensu się kłócić, bo mamy różne zdania na tematy.” 
 
Pani Skarbik: „Pan Stanisław włożył dużo pracy w temat wynagradzania sołtysów, niestety 
był to taki czas, gdy z urzędu nie mogliśmy zająć się ta sprawą. To jest temat szerszy, który 
na pewno zostanie ponowiony. Brakowało czasu na ta pełna analizę. Wrócimy do tej sprawy.” 
 
Pan Stanisław Kawecki: „w §69 Pani Sekretarz zaproponowała zapis, że sołtysowi 
przysługuje dieta na zasadach określonych przez Radę Miejską, jest to dość wygodna furtka. 
Cieszę się, że przeszedł zapis, że Na pierwszej sesji burmistrz składa sprawozdanie z 
przebiegu kadencji. Wszelkie rzeczy, które proponowałem były podyktowane albo przepisami 
prawa albo samym życiem. Zamiany zaproponowane samego życia zawsze były poparte 
konkretnymi przepisami prawa. Został wprowadzone strony i spis treści. Dziękuje wszystkim, 
którzy wnieśli choć przecinek do pracy nad statutem.” 
 

2) zmieniającej uchwałę w sprawie określenia dziennych stawek opłaty targowej oraz 
zasad jej poboru, 

Pan Zbigniew Czabrycki – Przewodniczący Komisji Oświaty przestawił stanowisko komisji 
odnośnie opłaty targowej. Mianowicie „komisja wnioskuje o wprowadzenie do projektu 
uchwały zapisu mówiącego o organizacji imprez masowych, na Dni Jezioran są 
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zaproponowane stawki wyższe niż na pozostałe imprezy, ponieważ jest to impreza o szerszym 
zasięgu, więcej osób na takie imprezy przybywa.” 
 
Następnie Pan Włodzimierz Suchocki – Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju 
Gospodarczego i Rolnictwa przedstawił propozycje dotyczące podjęcia uchwały, które 
wcześniej zostały przedyskutowane na komisji. Propozycja zapisu jest taka, żeby dopisać ppkt 
w pkt 5 i 6 w brzmieniu: „obiekty służące rozrywce”.  
 
Pan Leszek Boczkowski – Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu.  
Następnie Pan Przewodniczący zapytał czy są uwagi i pytania do projektu uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  
W głosowaniu udział wzięło radnych. 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie  

podjęła uchwałę Nr XXII/259/09 
zmieniająca uchwałę w sprawie określenia dziennych stawek opłaty targowej 

oraz zasad jej poboru 
stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu 

 
3) ustalenia sołtysom diety zryczałtowanej, 

Pan Leszek Boczkowski – Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu.  
Następnie Pan Przewodniczący zapytał czy są uwagi i pytania do projektu uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  
W głosowaniu udział wzięło radnych. 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie  

podjęła uchwałę Nr XXII/260/09 
 w sprawie ustalenia sołtysom diety zryczałtowanej 

stanowiącą załącznik nr 4 do protokołu 
 

4) zmian w budżecie gminy na 2009 rok, 
Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2009 rok, które stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
Radny Włodzimierz Suchocki – Przewodniczący Komisji Budżetu powiedział, iż „Komisja 
Budżetu pozytywnie zaopiniowała zmiany w budżecie na 2009 rok, które przyczynią się do 
zapewnienia środków finansowych na realizacje inwestycji na terenie naszej gminy.” 
 
Pan Zbigniew Czabrycki – Przewodniczący Komisji Oświaty stwierdził, iż Komisja Oświaty 
również pozytywnie zaakceptowała projekt zmian w budżecie na 2009 rok. 
  
Pan Leszek Boczkowski – Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
Następnie Pan Przewodniczący zapytał czy są uwagi i pytania do projektu uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  
W głosowaniu udział wzięło radnych. 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie  

podjęła uchwałę Nr XXII/261/09 
 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok 

stanowiącą załącznik nr 5 do protokołu 
 

5) upoważnienia Burmistrza Jezioran do zawarcia porozumienia z Miastem Olsztyn, 
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Pan Przewodniczący odczytał uzasadnienie do uchwały: 
„W związku z decyzją  o dofinansowaniu  zakupu  pojazdu ratowniczo-gaśniczego dla 
Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Olsztynie  należy podjąć uchwałę  w 
sprawie upoważnienia  Burmistrza Jezioran do zawarcia porozumienia  z Miastem Olsztyn 
Skutek finansowy  - w budżecie gminy w 2009r  zabezpieczono środki w wysokości 50.00,00 
zł.” 
Pan Leszek Boczkowski – Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
Następnie Pan Przewodniczący zapytał czy są uwagi i pytania do projektu uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  
W głosowaniu udział wzięło radnych. 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie  

podjęła uchwałę Nr XXII/262/09 
 w sprawie upoważnienia Burmistrza Jezioran do zawarcia porozumienia 

 z Miastem Olsztyn 
stanowiącą załącznik nr 6 do protokołu 

 
6) zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie planowanego 
deficytu na kwotę 187.030zł 
Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 
7 do protokołu.  
Pan Leszek Boczkowski – Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
Następnie Pan Przewodniczący zapytał czy są uwagi i pytania do projektu uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  
W głosowaniu udział wzięło radnych. 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie  

podjęła uchwałę Nr XXII/263/09 
w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie 

planowanego deficytu na kwotę 187.030zł 
 

stanowiącą załącznik nr 7 do protokołu 
 
 

7) zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie planowanego 
deficytu na kwotę 2.000.274 zł 

Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały, który stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu.  
Następnie Pan Leszek Boczkowski – Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Pan 
Przewodniczący zapytał czy są uwagi i pytania do projektu uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  
W głosowaniu udział wzięło radnych. 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie  

podjęła uchwałę Nr XXII/264/09 
w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego 
na finansowanie planowanego deficytu na kwotę 2.000.274 zł 

stanowiącą załącznik nr 8 do protokołu 
 

7) zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie planowanego 
deficytu na kwotę 1.733.750 zł 

Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy omówiła  projekt uchwały, który stanowi załącznik 
nr  9 do protokołu.  
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Następnie Pan Leszek Boczkowski – Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
Po czym  Pan Przewodniczący zapytał czy są uwagi i pytania do projektu uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  
W głosowaniu udział wzięło radnych. 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie  

podjęła uchwałę Nr XXII/264/09 
w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu złotowego na finansowanie 

planowanego deficytu na kwotę 1.733.750 zł 
stanowiącą załącznik nr 9 do protokołu 

 
9) udzielenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Olsztyn   w zakresie współdziałania 
przy budowie systemu zagospodarowania odpadów komunalnych w Olsztynie  i budowie 
Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów 
Pan Leszek Boczkowski – Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
Po czym  Pan Przewodniczący zapytał czy są uwagi i pytania do projektu uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  
W głosowaniu udział wzięło radnych. 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie  

podjęła uchwałę Nr XXII/265/09 
w sprawie udzielenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Olsztyn   w zakresie 
współdziałania przy budowie systemu zagospodarowania odpadów komunalnych w 

Olsztynie  i budowie Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów 
stanowiącą załącznik nr 10 do protokołu 

 
 
 
Ad. 7. Przyjęcie protokołu XXI sesji. 
 
Protokoły z XXI sesji udostępnione był do wglądu w dniu sesji. 
W głosowaniu udział wzięło  radnych. 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie przyjęła protokół z XXI sesji Rady Miejskiej w 
Jezioranach. 
 
Ad. 8. Stanowisko Rady Miejskiej w Jezioranach w sprawie pisma Pani 
Wacławy Sławińskiej.  
 
Pan Przewodniczący odczytał treść skargi złożonej przez Panią Wacławę Sławińską na 
pracownika Urzędu Miejskiego (zał. nr 19) i stwierdził, że zgodnie z kodeksem postępowania 
administracyjnego przekazał ją według kompetencji Burmistrzowi Jezioran, ponieważ według 
jego oceny rada nie ma uprawnień do dyscyplinowania pracownika podległego swojemu 
przełożonemu. Pani Wacława Sławińska została poinformowana o przekazaniu tego pisma. 
Po upływie miesiąca Pani Wacława Sławińska ponownie pojawiła się na dyżurze 
Przewodniczącego Rady składając pismo (zał. nr 20) i twierdząc, że jest niezadowolona z 
tego, że Rada tym się nie zajmuje i poprosiła, aby jednak Rada przyjrzała się tej sprawie. Z 
tego powodu Pan Przewodniczący przekazał treść tego pisma Przewodniczącym Komisji 
Oświaty i Budżetu. W dniu 27 marca 2009 r. Komisja Budżetu rozpatrzyła pismo skierowane 
przez Panią Wacławę Sławińską i zawnioskowała o zbadanie tej sprawy przez Komisję 
Rewizyjną Rady Miejskiej w Jezioranach (zał. nr 21). Następnie Pan Przewodniczący 
przeczytał opinię Radcy Prawnego w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej (zał. nr 22). 
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Stwierdził, że rada powinna zająć stanowisko w tej sprawie informując właściwą osobę, czy 
Rada jest władna żeby się tą sprawą zająć czy też do kogo powinna być skierowana skarga 
żeby ten temat w tym zakresie zamknąć. 
 
Pan Karol Brzeziński stwierdził, że w tych różnych pismach Pani Sławińska zaczepia 
również Pana Burmistrza i według niego Komisja Rewizyjna powinna zająć się tą sprawą, 
ponieważ w innym przypadku może to pociągnąć za sobą inne skargi do Rady lub do 
Wojewody.  
 
Pan Przewodniczący powiedział, że z treści tych dwóch pism nie wyczytał, żeby Pani 
Wacława Sławińska skarżyła się na Pana Burmistrza. Uważa, że zgodnie z opinią Radcy 
Prawnego Rada powinna zająć stanowisko, że to Burmistrz jest właściwy do załatwienia tej 
sprawy. 
Następnie Pan Przewodniczący odczytał stanowisko w rozpatrywanej sprawie: 
„Zgodnie z zapisami ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 
2001r. Nr 142, poz.1591 z późn. zm.) oraz opinii radcy prawnego (kopia  
w załączeniu), właściwym do rozpatrzenia skargi Pani Wacławy Słowińskiej wynikającej  
z treści pism kierowanych do Rady Miejskiej jest Burmistrz Jezioran.” 
Po czym przystąpiono do przegłosowania odczytanego stanowiska Rady Miejskiej w 
Jezioranach: 
Wynik głosowania:  
Obecnych radnych: 12, 10 głosów „za”, 2 „wstrzymujące się”. 
 
Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
 
Nie było.  
 
Ad. 10.Wolne wnioski i zapytania. 
 

W związku z tym, że porządek obrad XXII sesji Rady Miejskiej w Jezioranach został 
wyczerpany Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach zakończył obrady XXII sesji 
dziękując wszystkim za przybycie i udział w obradach. 
 
 
 
 
        Protokołowała                                                        Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 
 
    Anna Gleszczyńska                                                                    Ewa Maculewicz 
 

 


